



CSTM COMMUNIQUE

CSTM COMMUNIQUE SCMT - September / septembre 2023

[Version française](#)

CSTM Virtual Education Day: The event recording is now available on the “education” page, in the members-only portal. Mark your calendars now for the next virtual education day that will be taking place on **November 1st, 2023** – Stay tuned for more information.

Patient Blood Management (PBM) Podcast from ISBT: Hear the latest podcast, continuing the discussion of patient blood management with examples of low-resource strategies that could be used to reduce the need for transfusion such as reducing iatrogenic anaemia and the use of single unit transfusion. In this episode, transfusion practitioners (TP) in a dedicated subgroup of the Clinical Transfusion Working Party of ISBT from England, Canada, Belgium and Australia discuss different PBM.

Save the Date for Upcoming events:

- [PBCO Education day](#): 15 September 2023 (Burnaby / Virtual)
- [Symposium de médecine transfusionnelle](#): 16 September 2023 (Montreal)
- [BCSLS Congress](#): 21-23 September 2023 (Kelowna)
- [ORBCoN’s Transfusionists Talk: Transfusion Made Bloody Easy](#): 27 September 2023 (Virtual)
- [University of Toronto Transf. Medicine Rounds: 28 September & 26 October](#) 2023 (Virtual)
- [ORBCoN Fall Symposium: MHP 2.0](#): 9 November 2023 (Toronto)
- [SSMLT Fall Conference](#): 12-13 October 2023 (Regina)
- [AABB meeting: 14-17 October 2023 \(Nashville, Tennessee\)](#)
- [Regional ISBT Congress: 18-21 November 2023\(Cape Town, South Africa\)](#)
- CSMT Conference - 2024: 23-26 May (Saskatoon)

Please let us know of any transfusion-related events in your area. Specify if the events require a subscription, and whether they are available by video conference or webcast. Email information to webmaster@transfusion.ca

NLPBCP education portal: Check out the Newfoundland and Labrador Provincial Blood Coordinating Program Education Portal at <https://www.med.mun.ca/transfusion/>. This Education Portal offers education modules for all healthcare professionals involved in aspects of Transfusion Medicine practice. There are currently five Physician education modules, one for MLTs and one for Nurses as transfusionists. Two more coming soon. Each module is designed for a particular focus audience, however, all modules are available to all users.

Check it out: The [CSTM Careers](#) page for any current job postings. Interested in posting a job? Contact webmaster.

Recent Blogs: Check out the latest “Meet the Board” Blog: Click [HERE](#) to learn about Rebecca Barty and the Central Director position.

Thank you to the **CSTM Educational Sponsor** Bio-Rad Laboratories!

What else? Check out the [CSTM Website](#)!



Journée d'éducation virtuelle de la SCMT: L'enregistrement de l'événement est maintenant disponible sur la page « éducation » du portail réservé aux membres. Inscrivez dès maintenant à votre calendrier la prochaine journée d'éducation virtuelle qui aura lieu **le 1er novembre 2023** – restez à l'affût pour en savoir plus.

Balado de l'ISBT sur la gestion personnalisée du sang des patients: Écoutez le dernier balado et poursuivez la discussion sur la gestion personnalisée du sang (GPS) des patients avec des exemples de stratégies nécessitant peu de ressources qui pourraient être utilisées pour réduire le besoin de transfusion, comme la réduction de l'anémie iatrogène et l'utilisation d'une seule unité pour la transfusion. Dans cet épisode, les praticiens en transfusion (TP) d'un sous-groupe spécialisé du Groupe de travail clinique sur la transfusion de l'ISBT d'Angleterre, du Canada, de Belgique et d'Australie discutent de différents types de GPS.

Réservez la date des événements éducatifs à venir :

- [PBCO Education day: 15 Septembre 2023](#) (Burnaby ou en format Virtuel)
- [Symposium de médecine transfusionnelle: 16 Septembre 2023](#) (Montréal)
- [BCSLS Congress: 21-23 Septembre 2023](#) (Kelowna)
- [ORBCoN's Transfusionists Talk: Transfusion Made Bloody Easy : 27 September 2023](#) (Virtual)
- [University of Toronto Transf. Medicine Rounds: 28 September & 26 October 2023](#) (Virtual)
- [ORBCoN Fall Symposium: MHP 2.0: 9 November 2023](#) (Toronto)
- [SSMLT Fall Conference: 12-13 Octobre 2023](#) (Regina)
- [ABB meeting: 14-17 Octobre 2023](#) (Nashville, Tennessee)
- [Regional ISBT Congress: 18-21 Novembre 2023](#) (Cape Town, Afrique du sud)
- Conférence SCMT - 2024: 23-26 mai (Saskatoon)

Informez-nous de tout événement relié à la médecine transfusionnelle qui aura lieu dans votre région. Précisez si l'événement nécessite un abonnement et s'il est disponible par vidéoconférence /webdiffusion. Envoyez-nous l'information par courriel à webmaster@transfusion.ca.

Portail éducatif du NLPBCP: Consultez le portail éducatif du Programme provincial de coordination du sang de Terre-Neuve-et-Labrador au <https://www.med.mun.ca/transfusion/> . Ce portail d'éducation offre des modules d'éducation pour tous les professionnels de la santé impliqués dans différents aspects de la pratique de la médecine transfusionnelle. Il y a actuellement cinq modules de formation dédiés aux médecins, un pour les technologistes médicaux et un pour les infirmières. Deux autres modules suivront bientôt. Chaque module est conçu pour un public cible particulier, mais tous les modules sont disponibles pour tous les utilisateurs.

Consultez la page « [Carrières](#) » de la SCMT pour toutes les offres d'emploi actuelles. Intéressé à afficher un emploi ? Contactez le webmestre !

Découvrez le dernier blogue « Meet the Board »; [ICI](#) pour en savoir plus sur Rebecca Barty et le poste d'administratrice du Centre de la SCMT. (*En anglais seulement*)

Merci au **Commanditaire éducatif**, Bio-Rad Laboratories
Quoi d'autre ? Consultez [le site Web de la SCMT](#) !

